

IÑIGO URKULLU

Vitoria-Gasteiz, 2023ko maiatzaren 24an

Diskurso orientagarria. Hizlariak mitinean zehar ematen duen hitzaldia izango da balio duen bakarra.

Discurso orientativo. El único discurso válido será el que finalmente pronuncie el orador u oradora en el transcurso del mitin.

Egun on eta eskerrik asko gure deialdiari erantzuteagatik.

Herri batek aurrera egin dezan, bizi kalitatea izan dezan, ezinbestekoa da ahalik eta pertsona gehien lanean izatea. **LANAK ATEAK IREKITZEN DIZKIGU.** Eta lan hori kalitezkoia izan behar da, derrigorrez.

Urteetako politika eraginkorren ondorioz, eredu jakin bat garatzearen ondorioz, Gasteizen, Araban eta Euskadin langabezia tasa nabarmen jaistea lortu dugu.

Historian lehen aldiz, milioi bat pertsona baino gehiago ditugu lanean. Etorkizunari egoera ezin hobean aurre egiteko prest dago EUSKADI gaur. Bainaxez gara konformatzen. Hobetzen jarraituko dugu.

Egoera hau ez da berez lortzen. Ez da zerutik erortzen.

Horretarako, behar beharrezkoa da ikuspegi ERREALISTA bat izatea. Gure indargune eta ahuleziak behar bezala identifikatuta izatea. Helmuga non dagoen garbi izatea eta horra iristeko pausuak pixkanaka baina modu SENDOAN ematea. Lankidetza bultzatzea.

Euskadik puntako enpresak behar ditu, inbertitzen, hazten eta bere jarduera handitzen jarraitzen dutenak. Enpresa horiek Euskadin eskaintzen dugun lan egiteko modua behar dute, **GURE ERAKUNDEEN BIDEZ GARATZEN DEN INDUSTRIA-POLITIKA SERIO ETA ARGIA BATEKIN BATERA.**

Gasteizen eta Araban hamaika adibide ditugu. Atzean dugun Mercedes horietako bat da. Lan askori eta elkarlan askori esker handitu eta indartzen jarraitzen den enpresa.

Milaka eta milaka pertsonei lana ematen dieten empresa hauek BI BERME eskatzen dituzte: egonkortasuna eta ziurtasun juridikoa. Lasaitasuna. Eta ERAKUNDE inplikatuak, serioak, elkarlanean aritzen direnak.

Segi dezagun beraz hamarkadetan zehar errealsmotik egindako INDUSTRIA POLITIKAK sustatzen. Gasteiz, Araba eta Euskadiren alde gogor lan eginez.

Egun on y muchas gracias por responder a nuestra convocatoria. Para que un pueblo avance, para que tenga la mejor calidad de vida, es imprescindible que haya el mayor número de personas trabajando y cotizando. **EL TRABAJO ABRE PUERTAS** y ese trabajo tiene que ser necesariamente de calidad. De verdadera calidad.

Fruto de años de políticas efectivas, de desarrollo colaborativo de un modelo definido, Vitoria-Gasteiz, Álava y Euskadi han conseguido reducir notablemente la tasa de desempleo. Por primera vez en la historia tenemos más de un millón de personas trabajando y cotizando.

Euskadi está en buena posición para afrontar el futuro con garantías. Pero no nos conformamos. Debemos seguir mejorando.

Esta realidad no cae del cielo.

Para conseguir este resultado es necesario tener claro el objetivo y definir correctamente el camino a seguir.

Es imprescindible tener una visión realista y compartida entre las diferentes instituciones. Identificar nuestras fortalezas y debilidades. Tener clara la meta. Avanzar hacia ella poco a poco de manera firme. Confiendo en nuestras posibilidades.

Euskadi necesita empresas punteras que invierten, crecen y amplíen su actividad. Estas empresas necesitan la manera de trabajar que ofrecemos en Euskadi con una **POLÍTICA INDUSTRIAL SERIA Y CLARA QUE SE DESARROLLA A TRAVÉS DE NUESTRAS INSTITUCIONES.**

En Vitoria-Gasteiz, Araba y Euskadi tenemos infinidad de ejemplos fruto de estas políticas. Tenemos uno aquí mismo: Mercedes Vitoria-Gasteiz.

Estas empresas que dan trabajo a miles y miles de personas exigen dos garantías: estabilidad y seguridad jurídica. Tranquilidad para trabajar y prosperar. Contar con instituciones implicadas, serias. Sigamos promoviendo una POLÍTICA INDUSTRIAL seria y realista. Las políticas efectivas durante todos estos años. Trabajando duro por este país.